
                                                                            
  
Event Information 

 

Hamburg Sustainable Development Summit (HSDS) 2017 

“Sustainability at Higher Education Institutions” 
26.-29.9.2017, Universität Hamburg, Main Building, West Wing, Edmund-Siemers-Allee 1  

 

The first “Hamburg Sustainable Development Summit” (HSDS) will take place at the Universität 

Hamburg from the 26th to the 29th September 2017. The program features workshops, interactive 

sessions and innovative, engaging methods focusing on the topic of “Sustainability at Higher Education 

Institutions”. University president Prof. Dr. Dieter Lenzen (President Universität Hamburg) and 

Katharina Fegebank (Second Mayor of Hamburg and Senator for Science, Research and Equal Rights) as 

well as representatives of the German Federal Ministry of Education and Research (BMBF) will open the 

international sustainability conference.   

 

The HSDS is hosted by the Center for a Sustainable University (KNU) at the Universität Hamburg. The 

event brings together national and international academic sustainability networks and offers unique 

networking opportunities through the combination of the following events: 

 

 COPERNICUS Alliance European Network on Higher Education for Sustainable Development 

Conference 2017  

 7th European Postgraduate Sustainable Development Symposium (SDS) 

 HOCHN Sustainability at Higher Education Institutions Network Day, granted by BMBF 

 

What is it all about? 

From 26th -28th September aspects of sustainable development at higher education institutions will be 

under consideration. Topics include: Governance, Reporting, Education for Sustainable Development, 

Campus and Urban Planning and Student Engagement. This interdisciplinary congress is addressed to all 

actors committed to fostering the transformation process towards sustainability in line with the 

Sustainable Development Goals. Several sustainability-related excursions will be offered September 

29th. 

 

Registration, trailer and further information about the HSDS: www.hsds.uni-hamburg.de  

 
Background Information 

COPERNICUS Alliance European Network on Higher Education for Sustainable Development is a network of 

universities committed to transformational learning and embedding change for sustainability within higher 

education policy, teaching and research. 

http://copernicus-alliance.org/  

 

The European Postgraduate Sustainable Development Symposium (SDS) is an annual event that aims to bring 

together young researchers from a broad spectrum of disciplinary backgrounds interested in the major challenges 

posed by achieving Sustainable Development. The University of Hamburg (KNU) is the chair of the SDS for 2017. 

www.nachhaltige.uni-hamburg.de  

 

HOCH
N 

is dedicated to embed, implement and establish sustainable development at German Higher Education 

Institutions (HEI) within an open network. Eleven HEI as core institutions are collaborating within the project. The 

University of Hamburg (KNU) coordinates the network, which is continuously expanding by new partner 

universities. All interested HEI are invited to participate. www.hoch-n.org 

http://www.hsds.uni-hamburg.de/
http://copernicus-alliance.org/
http://www.nachhaltige.uni-hamburg.de/


                                                                            
  
Veranstaltungshinweis 

 

Hamburg Sustainable Development Summit (HSDS) 2017 

„Sustainability at Higher Education Institutions“ 
26.-29.9.2017, Universität Hamburg, Westflügel Hauptgebäude, Edmund-Siemers-Allee 1 

 

Vom 26. bis 29. September 2017 findet der erste „Hamburg Sustainable Development Summit“ an der 

Universität Hamburg statt. In speziellen Themenräumen mit dem Schwerpunkt „Nachhaltigkeit in 

Forschung, Lehre, Betrieb und Governance an Hochschulen“ stehen Workshops, interaktive Sessions 

und innovative Methoden auf dem Programm. Eröffnet wird die englischsprachige Konferenz durch 

Universitätspräsident Prof. Dr. Dieter Lenzen, Hamburgs Wissenschaftssenatorin Katharina Fegebank 

sowie Vertreter des Bundesministeriums für Bildung und Forschung (BMBF). 

 

Der HSDS wird vom Kompetenzzentrum Nachhaltige Universität (KNU) der Uni Hamburg ausgerichtet. 

Er verbindet nationale und internationale akademische Nachhaltigkeitsnetzwerke und bietet darüber 

einmalige Vernetzungsmöglichkeiten durch die Bündelung der folgenden Veranstaltungen: 

 

 Jahreskonferenz der COPERNICUS-Alliance – Europäisches Hochschulnetzwerk für nachhaltige 

Entwicklung  

 7. European Postgraduate Sustainable Development Symposium (SDS) 

 Network Day des BMBF-geförderten Verbundprojekts HOCHN: „Nachhaltigkeit an Hochschulen: 

entwickeln – vernetzen – berichten“ 

 

Von 26.- 28.9. werden Aspekte nachhaltiger Entwicklung an Hochschulen auf nationaler und 

internationaler Ebene u.a. zu den Themen Governance, Reporting, Education for Sustainable 

Development, Campus and Urban Planning und Student Engagement betrachtet. Am 29.9. werden 

nachhaltigkeitsrelevante Exkursionen in Hamburg angeboten. 

Der interdisziplinäre Kongress richtet sich an alle Akteure, die im Sinne der Sustainable Development 

Goals den Transformationsprozess in Richtung Nachhaltigkeit befördern. 

 

Anmeldung, Trailer und weiterführende Information zum HSDS: www.hsds.uni-hamburg.de 

 
Zu den Netzwerken 

Die COPERNICUS Alliance ist der Verband europäischer Hochschulen für nachhaltige Entwicklung und setzt 

Initiativen in Bildung, Forschung und Management um transformative Prozesse zu unterstützten.   

http://copernicus-alliance.org/  

 

Das European Postgraduate Sustainable Development Symposium (SDS) ist eine jährliche Veranstaltung mit dem 

Ziel, WissenschaftlerInnen sowie NachwuchswissenschaftlerInnen mit einem breiten disziplinären Hintergrund zu 

Themen nachhaltiger Entwicklung zusammen zu bringen. Den Vorsitz für die Organisation der inzwischen 7. SDS-

Netzwerkveranstaltung in 2017 hat das KNU der Universität Hamburg inne. www.nachhaltige.uni-hamburg.de  

 

Im Projekt HOCH
N

 forschen elf deutsche Hochschulen im engen Verbund mit Praxispartnern, wie nachhaltige 

Entwicklung an Hochschulen unterstützt und gefördert werden kann. Das Kooperationsprojekt, das vom KNU der 

Universität Hamburg koordiniert wird, ist ein offenes Netzwerk und lädt alle interessierten Akteure zur Teilnahme 

ein. Ebenso sind alle deutschen Hochschulen eingeladen, Netzwerkpartner in HOCH
N

 zu werden. www.hoch-n.org 

 

http://www.hsds.uni-hamburg.de/
http://copernicus-alliance.org/
http://www.nachhaltige.uni-hamburg.de/
http://www.hoch-n.org/

